
MAGYAR MÉRNÖKI KAMARA 

Építési Tagozat 

 

     EMLÉKEZTETŐ 

    a 2024.02.12-i elnökségi ülésről 

 

Jelen vannak:  

Csermely Gábor, Répás Balázs, Zsigmondi András, Szabó Éva, Magyar János, Molnár Dénes, Tóth Péter, 

Joó Emese, Koris Kálmán, Fülöp Kinga, Frank Angéla.  

 

Online: dr. Szente Olivér, Hanczár Emőke, Bálint Péter, Brassnyó László  

 

Az ülésen az alábbi meghirdetett napirend került megvitatásra:  
 

1. Az FMCS további sorsa. 
Előadó: dr. Rátkai Gábor MMK Főtitkár, Tóth Péter. 

 

2. Feladatcsoportok felelőseinek beszámolója 
Előadók: Felelősök 

 

3. Szakcsoportok működésének felmérése az MMK Felügyelőbizottságának kérésére 
Előadó: Molnár Dénes 

 

4. Tagozati részvétel az Ágazati Érdekegyeztető Tanács munkacsoportjaiban. 
Előadó: Zsigmondi András 

 

5. Az MMK Építési Tagozat és az ÉTE együttműködésének lehetőségei. Meghívott vendég: 
Frey Lajos az ÉTE Kivitelezési Szakosztályának elnöke 
 

6. Egyéb témák 
 

 

Tóth Péter köszöntötte az egybegyűlteket, majd felvázolta a napirendi pontokat. Külön köszöntötte dr. 
Szente Olivért és Frey Lajost. 

 
 

ad.1.:  Tóth Péter ismertette a Harkai Balázs az FMCS elnökének január 19-én e-mailban jelzett 
lemondását, illetve az azóta történteket. Elmondta, hogy 2024. január 22-én írásban kérte 
Harkai Balázstól az FMCS-vel kapcsolatos dokumentumok átadását az alábbiak szerint:  

 
„Az FMCs-vel kapcsolatos további teendőkről az Építési Tagozat következő elnökségi ülésén 

fogunk dönteni az érvényes szakosztályi és tagozati ügyrendek előírásai szerint.  

Kérem, hogy az FMCs ügyrendje szerinti, a csoport működésével kapcsolatos hivatalos iratokat 

(pl. nyilvántartásokat, választási jegyzőkönyveket stb.), valamint az FMCs elnökségi tagok 

nevét, elérhetőségét Frank Angéla tagozati referensnek soron kívül megküldeni szíveskedj. 

hogy az FMCs ügyrendje szerinti, a csoport működésével kapcsolatos hivatalos iratokat (pl. 



nyilvántartásokat, választási jegyzőkönyveket stb.), valamint az FMCs elnökségi tagok nevét, 

elérhetőségét Frank Angéla tagozati referensnek soron kívül megküldeni szíveskedj.” 

 Harkai Balázs ezeket nem adta át.  
Válaszában ezt írta: „Ahogy korábban is jeleztem, a Csoport nem vezetett tagságot, mivel nem 

a tagtoborzás volt az elsődleges cél, valamint személyes adatok gyűjtésére nem vagyok 

jogosult. Választási jegyzőkönyveket sem vezettünk, csak beszámoltam arról, hogy milyen 

jelöltek voltak, kiket választottak meg, illetve, ha esetlegesen változások történtek volna. 

(Sosem volt nagy tolongás a feladatokért, így mindig magamra maradtam.) Minden, a csoport 

tevékenységét érintő levelezés megtalálható az fmcs@mmk.hu címen, ami a Kamara 

szerveréről elérhető. (Javaslom a jelenlegi belépési jelszót megváltoztatni, hogy a megváltozott 

hozzáférés is megoldott legyen.)” 

A fentiek szerint az FMCS működése, tagok nyilvántartása és a választások lebonyolítása 

nem volt szabályszerű, azaz nem felelt meg az FMCS saját Ügyrendjének sem. 

A tagozat elnökségéhez eljutott információk szerint Harkai Balázs az FMCS facebook oldalát 

átnevezte, és az admin jogok birtokában „Fiatal Mérnökök a Mérnöki Kamara Megújításáért” 

néven működteti. 

dr. Szente Olivér a tagozati ügyrend 5.4.3 „Szakosztály megszüntetése” c. pontjára hivatkozva 

elmondta, hogy a FMCS megszüntetését a tagság vagy a szakmai tagozat elnöksége 

kezdeményezheti és a tagozati ügyrend módosításával a következő küldöttgyűlés döntése után 

válik hatályossá.  

Az FMCS átnevezésére és kisajátítására a jelenlegi szabályozásban nincs előírás. 

Ezt követően rövid vita zajlott az FMCS tagozati szervezetként való megtartásával 

kapcsolatosan, felvetődött, hogy a fiatalabb elnökségi tagok közül vállalják el a vezetést, de 

nem volt jelentkező, ezért  az elnökség egyhangú szavazással a következő döntést hozta: 

1/2024.02.12. sz. határozat: Az Építési Tagozat elnöksége kezdeményezi az Építési Tagozat 

FMCS csoportjának megszüntetését. Ugyanakkor támogatja saját vagy más szervezeten belül 

a fiatalok megszólítására szolgáló szervezet létrehozását, ilyen programok szervezését az 

Országos Kamara felé.  

Az elnökség fontosnak tartja, hogy a tagozati ügyrendben meghatározott feladatok 

megvalósítása során továbbra is kapjanak lehetőséget az aktív fiatal mérnökök, folytassuk a 

képzésekben, egyéb területeken a fiatalok tájékoztatását, a tagozati és MMK 

rendezvényekbe való bevonását, szakmai kezdeményezéseik folyamatos támogatását, 

szakmai felkészítésüket. 

 
ad.2.:  Tóth Péter tájékoztatást adott az Építési Tagozat 2023-ban lezajlott képzéseiről a BPMK 

(Keresztes Anita) adatai alapján.  

mailto:fmcs@mmk.hu


 

Röviden ismertette a már meghirdetett képzéseket és a készülő új törzsanyagokat is. 

ad.3.:  Csermely Gábor tájékoztatást adott az ÉMSZB új elnökéről, helyetteséről és az ÉKM 

delegáltjáról.  

ad.4.: Molnár Dénes beszámolt arról, hogy az MMK Felügyelőbizottsága adatszolgáltatást kért a 

területi szakcsoportok működéséről. A beszámoló – a szakcsoportok által megküldött 

információk alapján – határidőre megküldésre került. 

ad.5.:  Tóth Péter elmondta, hogy Lengyel Miklós egészségügyi problémák miatt kérte felmentését az 

elnökségből. 

ad.6.:  Zsigmondi András röviden beszámolt az Ágazati Érdekegyeztető Tanács munkacsoportjaiban 

folyó munkáról és annak előrehaladásáról. Eddig 3 ülés került megtartásra, a beruházási 

folyamatok rendszere, a tervezési folyamatok rendszere és a BIM kapcsán. A beruházási és 

tervezési folyamatok rendszere esetében a 2018-as MMK anyag került tervezetként 

korszerűsítére. Az ezeket megerősítő jogszabályok készítése folyamatban van. 

 Minden fő témával kapcsolatosan miniszteri rendelet születik majd. 

ad.7.:  Zsigmondi András elmondta, hogy nagy szükség van a FIDIC könyv fordítására, és más 

szervezet megkezdte ezen munkát, erre vonatkozóan korábban már a tagozat jóváhagyott 

500.000.- Ft támogatást TMSz részére e célból, de az nem került felhasználásra. Az elnökség 

egyhangú szavazással az előterjesztett támogatást jóváhagyta. 

2/2024.02.12. sz. határozat: Az Építési Tagozat elnöksége a FIDIC könyvek fordítását 500.000 

Ft értékben támogatja 

ad.8.:  Frey Lajos bemutatkozásában elmondta, hogy az ÉMI-n belül milyen szakmai feladatokat látott 

el, illetve az ÉTE-ben milyen funkciót tölt be és milyen szakmai programokat kínálnak. Számos 

kapcsolódási pontot és közös témát vetett fel (pl. tervellenőrzés kérdése). A szakmai 

programok közös meghirdetése kölcsönösen előnyös lehet. 

 

Budapest 2024. február 20.  

Emlékeztetőt készítette: Tóth Péter 


